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§ 1
Godkännande av dagordning och tid för justering 

Beslut 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) öppnade mötet. Dagordningen 
godkändes med tillägg av ärende nr 34.
 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) och vice ordföranden Lillemor 
Samuelsson (V) utsågs att justera protokollet. Protokollet 
justeras fredagen den 20 mars. Paragraferna 6, 9, 11 och 13 
justerades omedelbart.
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§ 2
Anmälan av inkomna skrivelser 
BRO 2020/55

Beslut 
Nämnden lägger skrivelsen till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 262895 Anmälan av inkomna skrivelser
 262968 Gösta Knivsta
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§ 3
Medborgarförslag om stadsnära mikrojordbruk 
BRO 2020/107

Beslut 
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för beredning.

Handlingar i ärendet
 263517 Medborgarfo¨rslag_Stadsna¨ra 

mikrojordbruk_Bromma_feb 2020 (002)
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§ 4
Boendeplan för bostäder med särskild service för 
personer med funktionsnedsättning enligt LSS och SoL 
2020-2030 i region västerort 
Underlag till den stadsövergripande boendeplaneringen.
BRO 2020/84

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner boendeplanen för region västerort när 
det gäller den del som avser Bromma stadsdelsnämnd.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsförvaltningarna i region västerort (Rinkeby-Kista, 
Hässelby-Vällingby, Bromma och Spånga-Tensta) har i samarbete 
tagit fram en plan för bostäder med särskild service för personer 
med funktionsnedsättning för perioden 2020-2030. Boendeplanen 
utgör underlag till den stadsövergripande boendeplanen som tas 
fram av socialförvaltningen. Boendeplanen omfattar information 
om befintliga boenden, planerade byggprojekt och uppskattat behov 
av bostäder med särskild service för personer med 
funktionsnedsättning. Swecos rapport när det gäller prognos över 
behovet av bostäder med särskild service för perioden 2020-2030 
utgör ett viktigt underlag i boendeplanen.

Beslutsgång
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag.
 
Särskilt uttalande
Lillemor Samuelsson (V) lämnande ett särskilt uttalande 
som samtliga partier i nämnden anslöt sig till:
 
"Boendeplanen för SoL och LSS ger ett viktigt underlag för 
framtida planering och utbyggnad. Under förra mandatperioden togs 
flera steg för att komma tillrätta med bostadsbristen för personer 
med funktionsnedsättning, en boendeplan och ekonomiska 
stimulansbidrag togs fram.
 
I boendeplanen står det om framtida behov att: ” Det finns ett stort 
underskott av bostäder med särskild service för personer med 
funktionsnedsättning i regionen fram till 2030. Det är framförallt ett 
stor behov av bostäder under de kommande åren fram till 2025 
eftersom ett begränsat antal nybyggnadsprojekt kommer att bli 
färdigställda.” Vi ser en risk att denna brist kan leda till att anhöriga 
tvingas ta stort ansvar när staden inte lever upp till sin skyldighet att 
leverera bostäder åt alla. Vidare framgår att det inom de flesta 
kategorier kommer att bli brist på boende om inte fler boenden 
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planeras. Därför är det av yttersta vikt att detta underlag får 
genomslag i stadsplaneringen och att stadsbyggnadsnämnden och 
exploateringsnämnden arbetar för att se till att det behov som lyfts 
fram i rapporten tillgodoses inom de givna tidsramarna. För att det 
ska vara möjligt behövs ett nära samarbete mellan dessa 
förvaltningar och stadsdelsförvaltningarna så att det finns utrymme 
för nybyggnation inom pågående planering.
 
Slutligen vill vi påpeka att det är problematiskt att SWECO som ska 
ta fram prognoserna inte tar med alla variabler, detta påpekas av 
förvaltningen och det gör att SWECO underskattar det framtida 
behovet av särskilda bostäder."
 
 
 
 
 
 
 

Handlingar i ärendet
 BRO 2020/84-3 (Godkänd - R 1) TJUT boendeplan 2020-

2030
 BRO 2020/84-1 Boendeplan 2020-2030 västerort
 BRO 2020/84-2 Sweco Rapport Prognos BSS 20200123
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§ 5
Lokal rutin för Lex Sarah 
BRO 2020/100

Beslut 
Nämnden fastställer förvaltningens lokala rutin för Lex Sarah 
reviderad 2020-02-26.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningens lokala rutin för Lex Sarah ska fastställas av 
nämnden. Rutinen har även setts över och reviderats i mindre 
omfattning. De främsta ändringarna som gjorts är att tillägga 
biträdande enhetschefer som ansvariga tillsammans med enhetschef 
att säkerställa att rutinen förankras och tillämpas.

Beslutsgång
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 BRO 2020/100-1 (Godkänd - R 1) TJUT - Lokal rutin Lex 

Sarah
 BRO 2020/100-2 Lokal rutin Lex Sarah
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§ 6
Ombyggnad av förskola Nyängsvägen 21 i Bromma 
BRO 2020/82

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar om en ombyggnation av förskolan 
Nyängsvägen 21 för ytterligare barn.
 
Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Det är stor brist på förskoleplatser i Äppelviken, Ålsten, 
Smedslätten. I ärendet föreslås en ombyggnad av förskolan 
Nyängsvägen 21 med tillgång av ytterligare 36 st. platser.

Beslutsgång
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 BRO 2020/82-1 (Godkänd - R 3) Ombyggnad av förskola 

Nyängsvägen 21, Bromma
 BRO 2020/82-3 Plan 1
 BRO 2020/82-2 Plan 2
 BRO 2020/82-4 Förskolan Nyängsvägen idéskiss 
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§ 7
Låt Bromma bli den grodvänligaste stadsdelen 
Svar på medborgarförslag
BRO 2019/430

Beslut 
Bromma stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Odlingsgruppen Puppan, nätverket i Västerort har inkommit med ett 
medborgarförslag till Bromma stadsdelsnämnd. Förslaget anger 
önskemål om att groddammar ska anläggas i Blackeberg och Södra 
Ängby. Förvaltningen ställer sig positiv till förslag på nya dammar 
om de naturliga förutsättningarna finns för dessa. Ett bra sätt kan 
vara att inkomma med förslag på möjliga platser för framtida 
dammar vilka då kanske kan finansieras via olika projekt inom 
staden exempelvis som kompensation vid markexploatering, 
klimatprojekt, lokala åtgärdsprogram för sjöar och vattendrag mm. 
Så om föreningen har förslag på specifika platser tar förvaltningen 
därför tacksamt emot dessa förslag.

Beslutsgång
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 BRO 2019/430-3 (Godkänd - R 3) MBF Låt Bromma bli den 

grodvänligaste stadsdelen
 265624 Låt Bromma bli den grodvänligaste stadsdelen 

2.pdf(226166) (0)_TMP
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§ 8
Samarbete mellan skolor, förvaltning, m.fl. gällande 
bland annat föräldravandring i området 
Svar på medborgarförslag
BRO 2019/382

Beslut 
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Medborgarförslaget avser förslag på att utveckla och utöka 
vuxennärvaron på helgkvällar i Bromma. Förvaltningen ser positivt 
på förslagsställarens engagemang och initiativ i frågan. Samverkan i 
trygghetsskapande åtgärder är en prioriterad fråga och sker inom 
ramen för Brommas lokala brottsförebyggande råd. Förvaltningens 
fältassistenter har stöd till föräldravandringar som en del i sitt 
uppdrag och kan bland annat bistå med råd och vägledning till 
nystartade och etablerade grupper. Förvaltningen kan även bistå 
med informationsspridning om kvällsvandringar genom att bland 
annat använda egna kanaler så som webb, sociala medier, 
preventiva utskick och anslag i verksamhetslokaler.

Beslutsgång
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 BRO 2019/382-7 (Godkänd - R 4) Svar på medborgarförslag 

om kvällsvandringar
 BRO 2019/382-6.1 MBF samarbete BRO 2019-382(220075) 

(0).docx

Sida 12 (42)



Bromma stadsdelsnämnd Protokoll nr 3/2020

2020-03-19

§ 9
Remissvar på motion om inrättande av tryggt 
mottagande inom socialpsykiatrin, KS 2019/1033 
BRO 2019/284

Beslut 
Bromma stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen.
 
Omedelbar justering

Sammanfattning av ärendet 
Alexandra Åkerström Mattsson (V) föreslår i en remiss att staden 
ska genomföra ett pilotprojekt för att utveckla tryggt mottagande 
vid utskrivning från slutenvård för målgruppen inom 
socialpsykiatrin likt det man redan prövat inom äldreomsorgen 
inom Stockholm stad. Förvaltningen är positiv till intentionen i 
förslaget då arbetssättet visat positiva resultat inom äldreomsorgen 
men vill framhålla att det finns behov av att tillskjuta ekonomiska 
medel för det ändamålet, samt att göra en kartläggning av behov 
och genomförande för den föreslagna målgruppen utifrån lärdomar 
från äldreomsorgen.

Förslag till beslut
Lillemor Samuelsson (V) lämnade ett förslag till beslut.
 
Beslutsgång
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och konstaterade att 
nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Reservation
Lillemor Samuelsson (V) reserverade sig till förmån för eget förslag 
till beslut:
 
"Bromma stadsdelsnämnd tillstyrker motionen om inrättande av 
tryggt mottagande inom socialpsykiatrin och anför 
därutöver följande
 
Motionen handlar om att staden ska arbeta med att patienter från 
den psykiatriska vården som har behov av förstärkt stöd i sitt hem 
efter utskrivning ska få det. Det är glädjande att läsa att 
förvaltningen håller med om motionens intention. Vi håller med 
förvaltningen att det inför ett inför att starta upp arbetet med tryggt 
mottagande inom social psykiatrin skulle vara bra med en 
kartläggning av behov och genomförande för den föreslagna 
målgruppen utifrån lärdomar från äldreomsorgen. 
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Vi anser att arbetssättet Tryggt mottagande som använts med 
framgång inom äldreomsorgen och som nu sprids över staden skulle 
vara värt att testa som en pilot även inom socialpsykiatrin i tre 
utvalda stadsdelar. Det skulle innebära förstärkt boendestöd i 
anslutning till utskrivning från heldygnsvård och projektet kunde 
sedan utvärderas. Detta för att förhindra att personer som skrivs ut 
från den psykiatriska heldygnsvården återinskrivs nära inpå en 
vårdperiod utifrån bristande stöd i hemmet, förhindra suicid och 
verka stabiliserande. En sådan pilot ligger också rätt i tid med tanke 
på den nya betalningsansvarslagen där kommunen kommer ha 
betydligt kortare tid på sig än idag att bereda för insatser efter 
utskrivning från psykiatrisk vård. Utifrån ovan nämnda anser vi att 
motionen ska bifallas."
 
 
 
 
 
 

Handlingar i ärendet
 BRO 2019/284-3 (Godkänd - R 3) Inrättande av tryggt 

mottagande inom socialpsykiatrin - motion från (V)
 BRO 2019/284-1.1 Motion om inrättande av tryggt 

mottagande inom socialpsykiatrin

Sida 14 (42)



Bromma stadsdelsnämnd Protokoll nr 3/2020

2020-03-19

§ 10
Samråd om förslag till detaljplan för del av Riksby 1:3 
m.fl. (Bällsta IP) i stadsdelen Bällsta 
S-Dp 2017-06421
BRO 2020/77

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på stadsbyggnadskontorets remiss om förslag till detaljplan för 
del av Riksby 1:3 m.fl.(Bällsta IP).

Sammanfattning av ärendet 
Ett förslag till detaljplan för del av Riksby 1:3 m.fl. (Bällsta IP) i 
stadsdelen Bällsta i Stockholm, Dp 2017–06421, har upprättas av 
stadsbyggnadskontoret. Planförslaget innebär att det anläggs en ny 
idrottsplats, Bällsta IP, inom området Bällsta gård. Bällsta IP ska 
fungera som ett idrottscentrum för västra delen av Stockholm. 
Idrottsplatsen föreslås innehålla en komplett friidrottshall, en 11-
spelsplan för fotboll med konstgräs samt en utomhusarena för 
friidrott. Anläggningen ska även innehålla goda möjligheter till 
spontanidrott och rekreation. Den mest värdefulla naturen ska 
bevaras såsom den centrala allén, skogsdungen och läplanteringarna 
runt Bällsta gård. Målet är att Bällsta IP ska upplevas inbjudande 
och öppen för alla, inte bara för den organiserade idrotten. 
Detaljplanen ska stärka Bällsta gård som lokal målpunkt och bevara 
samt tillgängliggöra platsens kulturhistoriska värden. För de 
boende, i de närliggande egnahemsvillorna, kommer förslaget att 
innebära stora förändringar eftersom den öppna åkermarken 
planeras att omvandlas till ett storskaligt idrottsområde. Bromma 
stadsdelsförvaltning ställer sig i huvudsak positiv till den föreslagna 
detaljplanen

Beslutsgång
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag.
 
Särskilt uttalande
Johan Paccamonti m.fl. (M), Hanna Wistrand (L), Karl Persson 
(MP), Adrian Nordén (C) och Mia Widell (KD) lämnade ett särskilt 
uttalande:
 
"Den grönblå majoriteten ställer sig bakom förvaltningens förslag 
till beslut och vill härutöver anföra följande:
 
Vi ser mycket positivt på att staden nu planerar att anlägga ett 
mycket välbehövligt anläggningstillskott till Stockholms 
organiserade idrottsliv. Vårt tillägg till förslaget handlar om att 
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utveckla insatsen till sin fulla potential för maximal användning för 
så många som möjligt.
 
I ett tidigare skede av projektet fanns även en ishall med, den är nu 
borttagen. Något som är mycket olyckligt då Stockholm saknar 10 
st ishallar för att komma upp i samma tillgång per invånare som i 
resten av Sverige. Eftersom anläggningen kommer att ha två ute- 
och en innearena bör vi på annat sätt skapa möjlighet för vintersport 
för att på så sätt utnyttja anläggningen maximalt både sommar och 
vinter.
 
Ett sätt att få till isbana är att anlägga kylslingor under konstgräs. Se 
bifogad länk: 
https://www.spentab.se/wp-content/uploads/2013/01/Spentab-tekn.-
beskr.-kylpad.pdf
 
Det finns många olika tekniska lösningar för detta. Detta är en. Av 
Brommas 15 st olika isytor som spolas varje vinter har det i år varit 
0 dagar is. Behovet av spontanisyta är alltså mycket stort och 
kommer inte att bli mindre i framtiden.
 
Staden bör föregå med gott exempel och leva efter 
Samsynsmodellen (Riksidrottsförbundet) som gäller inom idrotten, 
dvs att barn och unga ska kunna utöva olika sporter beroende på 
säsong och inte tvingas välja enbart en sport tidigt. IP bör alltså 
nyttjas olika beroende på säsong dels för att öka nyttjandegraden 
men också för att skapa möjlighet till olika sorters aktivitet året om.
 
Konstsnöspår är också ett alternativ till vintersport, oftast 
finansieras detta via ski and pay system där en förening driftar spår 
och underhåll. Ski and pay lösningar är alltid gratis för de under 20 
år.
 
Något vi även saknar i förslaget är möjligheten till olika användning 
i inomhushallen. Med ridåväggar eller nätväggar skulle man enkelt 
kunna avdela ytor i hallen för andra sporter och aktiviteter. Hallen 
skulle fortsatt vara en friidrottshall primärt men även fungera som 
en multisporthall, t ex på dagtid och obokade övriga tider.
 
Det är positivt att det planeras åtgärder för att förhindra spridning 
av mikroplaster. Vi vill poängtera att stadens handlingsplan för att 
förhindra spridning av mikroplast, som antogs i höstas, ska 
tillämpas och att bästa möjliga teknik ska användas."

Handlingar i ärendet
 BRO 2020/77-2 (Godkänd - R 1) Samråd Riksby 1:3 (Bällsta 

IP)
 BRO 2020/77-3 Planbeskrivning, NYA PBL
 BRO 2020/77-4 Plankarta sdp
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§ 11
Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för område 
vid Stora Båtvarvsgränd, del av Ulvsunda 1:4 mm i 
stadsdelen Ulvsunda 
S-Dp 2016–18120
BRO 2020/35

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på stadsbyggnadskontorets remiss om förslag till detaljplan för 
område vid Stora båtvarvsgränd, del av Ulvsunda 1:4.

Omedelbar justering

Sammanfattning av ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett förslag till detaljplan för ett 
område vid Stora Båtvarvsgränd, del av Ulvsunda 1:4 med flera i 
stadsdelen Ulvsunda. Detaljplanen syftar till att justera 
markanvändning och planlägga marken kring 
båtuppläggningsplatsen i Ulvsunda så att nuvarande användning 
inte är planstridig. Detaljplanen syftar även till att ge byggnaden 
Margretelunds Gård rätt planstöd och skyddsbestämmelser.

Beslutsgång
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 BRO 2020/35-4 (Godkänd - R 1) Samråd planändring Stora 

Båtvarvsgränd, Ulvsunda
 BRO 2020/35-1.2 35 Planbeskrivning, St 

Båtvarvsgränd_7256584_5_6 (1)
 BRO 2020/35-1.1 35 Plankarta sdp_8116507_2_6 (1)
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§ 12
Motion av Karin Wanngård (S) om att Stockholms stad 
bör sluta subventionera flygets kostnader 
KS 2019/1563
BRO 2019/435

Beslut 
Bromma stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
till kommunstyrelsen som svar på motionen.

Sammanfattning av ärendet 
Karin Wanngård (S) har i en motion som har skickats på remiss till 
bland annat Bromma stadsdelsnämnd, lagt fram förslag på att 
kommunfullmäktige ska inleda ett arbete för att upphäva villkoren i 
det nuvarande arrendeavtalet med Swedavia avseende Bromma 
flygplats. I första hand bör arbetet enligt motionen leda till att 
avtalet omförhandlas och i andra hand bör avtalet hävas. 
Motionären menar att stadens skattebetalare inte ska subventionera 
Bromma flygplats och de fossila utsläpp som uppkommer vid 
verksamheten genom skattemedel. Bromma stadsdelsförvaltning 
anser att frågan om markavtalet mellan staden och Swedavia ligger 
utanför både stadsdelens kompetensområde samt ansvarsområde. 
Förvaltningen avstår därför från att lämna synpunkter på motionen.

Förslag till beslut
Johan Heinonen (S) lämnade ett förslag till beslut.
 
Beslutsgång
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och konstaterade 
att nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Reservation
Johan Heinonen (S) reserverade sig till förmån för eget förslag till 
beslut.
 
"Att tillstyrka motionen och att därutöver anföra
 
Hur staden disponerar marken där Bromma flygplats idag ligger är 
en central fråga för Stockholms och Brommas utveckling. Fyra 
faktorer talar för att flyget inte kommer finnas kvar på Bromma 
flygplats till 2038 när nuvarande avtal går ut om det inte sägs upp 
innan dess: 
 
1. Att kravet på minskade klimatutsläpp tilltar
2. Att flygandet minskar
3. Att behovet av att fokusera kvarvarande flygtrafik till Arlanda för 
att kunna konkurrera globalt är uppenbart
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4. Att behovet av nya stadsutvecklingsområden är stort i 
bostadsbristens Stockholm
 
Sammantaget bidrar det till att staden bör planera för att Bromma 
flygplats ska vara ett stadsutvecklingsområde så fort detta är 
möjligt. Med det sagt så berör denna motion om staden ska kräva 
marknadsmässigt betalt av Swedavia för marken där flygplatsen är 
belägen eller om staden ska fortsätta subventionera fossila utsläpp 
till följd av flygtrafik. En grundläggande princip för miljö- och 
klimatpolitiken bör vara att de som orsakar utsläpp också betalar för 
den kostnad och skada som följer av utsläppet. Det finns vidare 
ingen anledning att subventionera ett statligt bolag med 
stockholmarnas skattepengar. Motionen bör därför bifallas."
 
 
 

Handlingar i ärendet
 BRO 2019/435-2 (Godkänd - R 1) Svar på motion om att 

sluta subventionera flygets kostnader
 BRO 2019/435-1.1 Motion om att Stockholms stad bör sluta 

subventionera flygets kostnader
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§ 13
Remiss om Avgift vid ansökan om godkännande att 
starta fristående förskola eller fritidshem och vid 
ansökan om ändringar i befintlig verksamhet 
KS 2019/1658
BRO 2019/478

Beslut 
Bromma stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar svaret till kommunstyrelsen.
 
Omedelbar justering

Sammanfattning av ärendet 
I januari i år tillkom ny lagstiftning som innebar att en mer 
omfattande prövning ska göras av en sökande/huvudman som 
ansöker om godkännande för att bedriva fristående verksamhet 
enligt skollagen samt rätten att ta ut avgift för de kostnader som 
uppkommer i samband med prövning av vissa ansökningar. Mot 
bakgrund av denna lagändring föreslår Utbildningsförvaltningen att 
Stockholms stad ska ta ut avgift av den som ansöker om 
godkännande att starta fristående förskola eller fritidshem och av 
den som ansöker om ändringar i befintlig verksamhet.

Beslutsgång
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 BRO 2019/478-2 (Godkänd - R 1) Remiss om Avgift vid 

ansökan om godkännande att starta fristående förskola eller 
fritidshem och vid ansökan om

 BRO 2019/478-1.1 Avgift vid ansökan om godkännande att 
starta fristående förskola eller fritidshem och vid ansökan om 
ändringar i befintlig verksamhet

 BRO 2019/478-1.2 PM - Avgift vid ansökan om 
godkännande att starta fristående förskola eller fritidshem 
och vid ansökan om ändringar i befintlig verksamhet

 BRO 2019/478-1.3 Avgift vid ansökan om godkännande att 
starta fristående förskola eller fritidshem och vid ansökan om 
ändringar i befintlig verksamhet, tjut
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§ 14
Ekonomisk månadsrapport 
BRO 2020/46

Beslut 
Nämnden godkänner månadsrapport per februari 2020.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen beviljas totalt 9,5 miljoner kronor i budgetjusteringar 
och 0,9 miljoner kronor i stimulansmedel. I verksamhetsberättelsen 
2019 redovisade förvaltningen ett underskott med 14,2 miljoner 
kronor innan fonduttag. Flera av de ekonomiska utmaningarna 
kvarstår 2020. Samtliga enheter som redovisade underskott 2019 
och som även prognostiserar underskott 2020 ska upprätta 
handlingsplaner med syfte att minska eller eliminera 
budgetunderskotten. Handlingsplanerna kommer att följas upp i 
samband med den månatliga budgetuppföljningen. 
Personalkostnaderna för samtliga verksamheter ökar med anledning 
av att personalomkostnadspålägget höjts för 2020.

Handlingar i ärendet
 267058 (Godkänd - R 1) Tjut Månadsrapport 202002
 267053 Nyckeltal och vhtmått 202002
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§ 15
Remiss Betänkandet Samlade åtgärder för korrekta 
utbetalningar från välfärdssystemen (SOU 2019:59) 
Kontorsutlåtande
BRO 2020/65

Beslut 
Nämnden tar del av remissvaret och lägger ärendet till 
handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 
I rapporten framkommer genom kartläggning av 41 olika 
ersättningsystem att felaktiga utbetalningar uppskattas till ca 18 
miljarder kronor årligen. Framförallt var det sex ersättningsystem 
som uppskattades stå för hälften av de felaktiga utbetalningarna. 
Förslaget innebär inga stora struktur- eller systemförändringar. Utan 
syftar till att skapa strukturer för att få till en helhetssyn då 
utbetalningar hanteras inom flera olika myndigheter som också 
ligger under olika departement. Därför lyfter man i rapporten att det 
behövs en övergripande samordning, en samlad och återkommande 
redovisning av arbetet med att motverka felaktiga utbetalningar och 
en långsiktig strategisk inriktning för arbetet och ett övergripande 
mål. Styrningen och uppföljningen behöver samordnas och 
tydliggörs genom att inrätta ett råd för korrekta utbetalningar. 
Delegationen lyfter de potential som finns i att utnyttja 
digitalisering och AI (artificiell intelligens) som verktyg för att 
minska andelen felaktiga utbetalningar. Bromma 
stadsdelsförvaltning bedömer att de ändringar som föreslås i 
rapporten känns relevanta och behövliga. Det bedöms viktigt för att 
skapar förtroende för välfärdssamhället och bidra till en positiv 
utveckling av statsfinanserna.

Handlingar i ärendet
 BRO 2020/65-4.1 (Godkänd - R 3) Svar på remiss om 

Betänkandets samlade åtgärder för korrekta utbetalningar 
från välfärdssystemen (SOU 2019:59)

 BRO 2020/65-1.1 Samlade åtgarder för korrekta 
utbetalningar fran valfardssystemen SOU 2019 59

 BRO 2020/65-1 Remiss Betänkandet Samlade åtgärder för 
korrekta utbetalningar från välfärdssystemen (SOU 2019:59)

 BRO 2020/65-1.2 Remissmissiv betänkandet Samlade 
åtgärder för korrekta utbetalningar från välfärdssystemen 
SOU 2019 59
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§ 16
Redovisning av ej verkställda beslut inom socialtjänst 
och fritid, kvartal 4 2019 
BRO 2019/128

Beslut 
Bromma stadsdelsnämnd tar del av redovisningen och lägger den 
till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Under kvartal 4 för 2019 hade avdelning Socialtjänst och fritid 43 
beslut som inte verkställts inom tre månader, varav 8 inom område 
socialpsykiatri och missbruk och 35 stycken inom område 
funktionsnedsättning. Av dessa beslut har 7 verkställts och 5 
avslutats utan verkställighet under kvartal 4 2019.

Handlingar i ärendet
 BRO 2019/128-11 (Godkänd - R 1) Redovisning ej 

verkställda beslut SoF, kvartal 4 2019
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§ 17
Redovisning av ej verkställda beslut inom äldreomsorgen 
kvartal 4 2019 
BRO 2019/125

Beslut 
Nämnden tar emot redovisningen och lägger den till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Avdelning Äldreomsorg har det tredje kvartalet 2019 rapporterat 
totalt 20 beslut som ej verkställts inom tre månader till Inspektionen 
för vård och omsorg. Av dessa beslut gällde 11 vård- och 
omsorgsboende, sex avsåg servicehus och 3 beslut var 
dagverksamhet. Besluten har inte kunnat verkställas inom tre
månader på grund av att den enskilde valt att tacka nej till 
erbjudanden som getts. Några inväntar plats på specifikt boende 
medan andra vill avvakta med flytt. Under perioden har fyra av de 
rapporterade besluten verkställts och två personer har avlidit.

Handlingar i ärendet
 BRO 2019/125-6 (Godkänd - R 1) Redovisning av ej 

verkställda beslut inom äldreomsorgen kvartal 4 2019
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§ 18
Anmälningsärende – inkomna rapporter och beslut enligt 
Lex Sarah, SoF och ÄO 
BRO 2020/1

Beslut 
Nämnden lägger ärendet till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Redovisning av inkomna lex Sarah-rapporter från verksamheter i 
egen regi och information om rapporter från verksamheter som 
drivs i enskild regi samt beslut enligt lex Sarah tagna under 
perioden 2020-01-18 – 2020-02-28.

Handlingar i ärendet
 BRO 2020/1-8 (Godkänd - R 3) Sammanställning beslut och 

rapporter enligt Lex sarah
 BRO 2020/1-7 Sammanställning av inkomna rapporter till 

sdn:s sammanträde 19 mars 2020
 BRO 2020/1-4 Sammanställning av beslut, 2020-03-19 
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§ 19
Svar på skrivelse med anledning av Tertialrapport 2 – 
2019 för Bromma stadsdelsnämnd 
Skrivelse från Johan Heinonen m.fl. (S)
BRO 2019/344

Beslut 
Nämnden tar del av svaret och lägger det till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
I en skrivelse daterad 2019-09-26 uppdrar ledamot Johan Heinonen 
(S) m.fl. förvaltningen att redovisa hur och på vilket sätt de 
handlingsplaner som upprättades under tertial 2 påverkat såväl 
verksamheter som personal. Nämnden har beslutat att skrivelsen ska 
besvaras. Förvaltningen har i sitt svar beskrivit arbetet utifrån 
handlingsplanerna och effekterna av genomförandet. De 
ekonomiska utmaningar som identifierades i inledningen av 2019 
har påverkat arbetet inom förvaltningens alla verksamheter. 
Utmaningarna har skapat en ökad ekonomisk medvetenhet bland 
chefer och medarbetare. Helhetssynen och medvetenheten om att 
samverkan är nödvändig för att förvaltningens verksamheter ska 
vara kostnadseffektiva har också ökat. Handlingsplanerna har lett 
till nya arbetssätt och likställighet med övriga staden gällande bland 
annat bemanning och biståndsbedömning. Genom 
hemmaplanslösningar används den kompetens som finns inom 
förvaltningens verksamheter mer kostnadseffektivt istället för 
dyrare köpta platser.

Handlingar i ärendet
 BRO 2019/344-3 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse med 

anledning av tertialrapport 2 2019
 BRO 2019/344-1 Skrivelse från (S) med anledning av 

Tertialrapport 2 2019
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§ 20
Svar på skrivelse om budgetunderskott inom barn- och 
ungdomsvård 
Skrivelse från Lillemor Samuelsson m.fl. (V)
BRO 2019/343

Beslut 
Nämnden lägger svaret till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
I en skrivelse daterad 2019-09-26 har ledamot Lillemor Samuelsson 
(V) m.fl. ställt tre frågor om konsekvenser för barn och unga samt 
för medarbetare mot bakgrund bland annat av det underskott som 
prognosticerades i september inom barn och ungdomsvården. 
Nämnden har beslutat att skrivelsen ska besvaras.

Handlingar i ärendet
 BRO 2019/343-3 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 

budgetunderskott inom barn- och ungdomsvård
 BRO 2019/343-1 Skrivelse om underskott inom barn- och 

ungdomsvård

Sida 28 (42)



Bromma stadsdelsnämnd Protokoll nr 3/2020

2020-03-19

§ 21
Svar på medborgarförslag om hundrastgård vid Bromma 
sjukhus 
BRO 2020/45

Beslut 
Nämnden lägger svaret till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 265651 Medborgarförslag om att anlägga en hundrastgård 

vid Bromma sjukhus2 )_TMP
 246181 mbf hundrastgård Bromma sjukhus
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§ 22
Svar på medborgarförslag om utegym i 
Annedal/Mariehäll 
BRO 2019/431

Beslut 
Nämnden lägger svaret till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 265699 Svar MBF utegym i Annedal2(247791) (1)_TMP
 231900 2 utegym Annedal
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§ 23
Protokoll från Pensionärsrådet 
BRO 2020/39

Beslut 
Nämnden lägger protokollet till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 BRO 2020/39-8 Protokoll Pensionärsrådet 2020-03-09
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§ 24
Protokoll Rådet för funktionshinderfrågor 
BRO 2020/41

Beslut 
Inget protokoll fanns att anmäla.

Sammanfattning av ärendet 
Mötet blev inställt.
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§ 25
Förvaltningsgruppens protokoll 
BRO 2020/40

Beslut 
Nämnden lägger protokollet till handlingarna.
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§ 26
Delegationsbeslut - anmälan till nämnden 
BRO 2020/13

Beslut 
Nämnden lägger ärendet till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 BRO 2020/13-5 Anmälan av delegationsbeslut 
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§ 27
Inkomna rapporter och protokoll 
BRO 2020/51

Beslut 
Nämnden lägger ärendet till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet redovisas i en pärm på sammanträdet.

Handlingar i ärendet
 252396 Inkomna rapporter och protokoll
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§ 28
Nämndens och förvaltningens frågor 

Beslut 
Lillemor Samuelsson (V) överlämnade en skrivelse till nämnden om 
"Nya lokaler för café U i Blackeberg".
 
Beslut
Nämnden beslutade att överlämna skrivelsen till förvaltningen för 
beredning.
 
Lillemor Samuelsson (V) överlämnade en skrivelse om 
"Trafiksituationen i Beckomberga" som samtliga partier i 
nämnden anslöt till.
 
Beslut
Nämnden beslutade att överlämna skrivelsen till Trafikkontoret.
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§ 29
Borttagen på grund av sekretess 
BRO 2019/417
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§ 30
Borttagen på grund av sekretess 
BRO 2019/465
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§ 31
Borttagen på grund av sekretess 
BRO 2019/313
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§ 32
Borttagen på grund av sekretess 
BRO 2020/105
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§ 33
Borttagen på grund av sekretess 
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§ 34
Beslut om att tillfälligt hålla stadsdelsnämndens 
sammanträden inom stänga dörrar 
BRO 2020/133

Beslut 
Nämnden beslutar att tillfälligt upphöra med nämndsammanträden 
öppna för allmänheten. Sammanträdena ska hållas inom stängda 
dörrar. Beslutet avser sammanträdet den 23 april och den 28 maj 
2020.

Sammanfattning av ärendet 
Med anledning av att Folkhälsomyndigheten konstaterat att det 
finns samhällsspridning av covid-19 i Stockholm och att 
uppmaningen är att minska de sociala kontakterna föreslår 
förvaltningen efter samråd med nämndens ordförande och vice 
ordförande att tillfälligt upphöra med nämndsammanträden öppna 
för allmänheten. I ett första skede gäller beslutet sammanträdena 
den 23 april och 28 maj. Utvecklingen kommer att följas noggrant 
och beslutet kan komma att omprövas utifrån nya 
rekommendationer från myndigheterna.

Handlingar i ärendet
 269256 (I beslutsflöde - R 1) Beslut om tillfälligt hålla 

stadsdelsnämndens sammanträden inom stängda dörrar
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